
Αθήνα, 18 Δεκεμβρίου 2024 

 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Οικονομικών 

 

Θέμα: « Ασάφεια και  καταστροφικές συνέπειες για τους δανειολήπτες στον 

τρόπο υπολογισμού των επιτοκίων βάσει του άρθρου 9 παρ. 2 του Ν.3869/2010». 

 

Ένα σοβαρότατο και διαρκώς εντεινόμενο πρόβλημα αντιμετωπίζουν οι δανειολήπτες 

που έχουν υπαχθεί στον Ν.3869/2010 (νόμος Κατσέλη), συγκεκριμένα στη ρύθμιση 

του άρθρου 9 παρ. 2, εξαιτίας του τρόπου εκτοκισμού που εφαρμόζουν οι πιστωτές 

(τράπεζες και εταιρείες διαχείρισης απαιτήσεων για λογαριασμό των funds). 

Παρόλο που η διατύπωση του νόμου και οι αποφάσεις των δικαστηρίων προτάσσουν 

ότι το επιτόκιο αποπληρωμής πρέπει να υπολογίζεται επί της εκάστοτε μηνιαίας δόσης, 

οι πιστωτές αυθαίρετα το εφαρμόζουν στο συνολικό υπολειπόμενο κεφάλαιο της 

ρύθμισης κάθε μήνα. Αυτή η πρακτική, σε συνδυασμό με τα υψηλά επιτόκια της 

τελευταίας διετίας (4,3% σήμερα), οδηγεί σε υπερδιπλασιασμό των δόσεων που 

καλούνται να καταβάλουν οι δανειολήπτες. 

Για παράδειγμα, σε δικαστική απόφαση που όριζε μηνιαία δόση 190 ευρώ, ο 

εκτοκισμός επί της δόσης θα αύξανε το ποσό μόλις στα 198,70 ευρώ. Ωστόσο, με την 

αυθαίρετη εφαρμογή του επιτοκίου στο υπόλοιπο κεφάλαιο, η δόση εκτοξεύεται στα 

410 ευρώ! Το αποτέλεσμα είναι να δημιουργείται τεράστια απόκλιση από τις 

δικαστικές αποφάσεις, ακυρώνοντας στην ουσία τον σκοπό του Ν.3869/2010, που είναι 

η οικονομική επανένταξη των υπερχρεωμένων νοικοκυριών. 

Η ασάφεια στη διατύπωση του νόμου έχει οδηγήσει σε ένα νομικό κενό, το οποίο 

εκμεταλλεύονται οι πιστωτές για να αποκομίζουν υπερβολικά κέρδη εις βάρος των 

δανειοληπτών.  

Επειδή χιλιάδες συμπολίτες μας, που λαμβάνουν επιστολές για ληξιπρόθεσμες 

οφειλές, βρίσκονται πλέον αντιμέτωποι με τον κίνδυνο έκπτωσης από τις 

προστατευτικές διατάξεις του νόμου και αναβίωση των αρχικών υπέρογκων οφειλών 

τους. 

Επειδή το πρόβλημα είναι επείγον και καθολικό για όλους τους δανειολήπτες που 

έχουν υπαχθεί στη ρύθμιση του άρθρου 9 παρ. 2.  

Επειδή παρά την αναμενόμενη απόφαση της Ολομέλειας του Αρείου Πάγου, η επίλυση 

αυτού του ζητήματος απαιτεί άμεση νομοθετική παρέμβαση, καθώς μία δυσμενής 

απόφαση του Ανώτατου Δικαστηρίου θα αποτελέσει τη χαριστική βολή για χιλιάδες 

νοικοκυριά. 

 



 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Προτίθεται η κυβέρνηση να προχωρήσει άμεσα σε νομοθετική ρύθμιση, ώστε 

να ξεκαθαριστεί ότι ο εκτοκισμός πρέπει να εφαρμόζεται αποκλειστικά στην 

εκάστοτε μηνιαία δόση και όχι στο συνολικό υπόλοιπο κεφαλαίου, όπως ήταν 

ο σκοπός του Ν.3869/2010; 

 

2. Πώς θα διασφαλιστεί ότι οι αποφάσεις σας για την προστασία των 

καταναλωτών και δανειοληπτών θα εφαρμοστούν στις αποφάσεις των 

δικαστηρίων που έχουν ήδη εκδοθεί, ώστε να επιτρέψουν στους δανειολήπτες 

την αποπληρωμή των δανείων τους και την οικονομική τους επανένταξη; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Πέτρος Παππάς 

Ανεξάρτητος Βουλευτής Κιλκίς 

 

 

 


